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BRM.0012.4.2.2013 
Protokół nr 2/2013 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 22 lutego 2013 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 13.30 

Godzina zakończenia obrad: 14.40  

Miejsce obrad: sala konferencyjna UM 

W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
Jadwiga Dziewa   Przewodniczący Komisji 
Stanisław Susz   Zastępca Przewodniczącego 
Grażyna Sobór    Sekretarz Komisji 
Krzysztof Gnach    Członek 
Jolanta Mitręga   Członek 
 
Nieobecna usprawiedliwiona:  
Dorota Krusze   Członek 
 
Ponadto uczestniczyli: 
Marek Błażejewski   Kierownik Wydziału EKS 
Izabela Lisowska   Kierownik OPS 
Anna Marcinków   Inspektor 
 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Ząbkowicach Śląskich na 2013 rok.  

3. Przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Ząbkowicach 

Śląskich na 2013 rok. 

4. Sprawy różne.  

5. Zakończenie obrad.  

 
Ad. pkt. 1. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
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Ad. pkt. 2 Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Ząbkowicach Śląskich na 2013 rok.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
                                                                                                                                                                                                                
Inspektor Anna Marcinków, przedstawiła ww. program, a mianowice powiedziała 
o najważniejszych aspektach tj. o przeprowadzonej diagnozie, która zawiera: 
hierarchię ważności problemów w gminie, problemy społeczne w opinii dzieci i 
młodzieży w gminie Ząbkowice Śląskie- młodzież ze szkół ponadgimnazjalnych, 
młodzież gimnazjalna, uczniowie szkoły podstawowej. Wymieniła również akty 
prawne i akty prawa lokalnego, o które w oparciu będzie realizowany program, 
źródła i zasady funkcjonowania oraz cele programu to przede wszystkim 
ograniczenie spożywania alkoholu przez mieszkańców Gminy Ząbkowice Śląskie. 
Omówiła wykresy dot. spożycia alkoholu przez młodzież. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jadwiga Dziewa, otworzyła dyskusję. 
 
Radna Jolanta Mitręga, nawiązała do zezwoleń na sprzedaż alkoholu i zapytała jak 
to wygląda w statystyce? Czy tych zezwoleń wydaje się więcej, czy mniej? Czy tych 
punktów ubiegających się o sprzedaż jest więcej w gminie czy mnie? 
 
Inspektor Anna Marcinków, odpowiedziała, że te punkty mieszczą się na takim 
samym poziomie od kilku lat. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jadwiga Dziewa, w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji zamknęła ją i 
zapytała:, kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
 
Głosowanie: jednogłośnie 
 
Program został przyjęty. 
 
 
Ad. pkt. 3 Przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  
w Ząbkowicach Śląskich na 2013 rok. 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Inspektor Anna Marcinków, powiedziała, że i ten program również został oparty na 
diagnozie. Dodała, że osoby dorosłe jak i młodzież oceniają problem narkotykowy, 
jako marginalny. Im starsza jest młodzież tym częściej ma kontakt z narkotykami. 
Diagnoza zawiera takie elementy jak: narkotyki w gminie Ząbkowice Śląskie, 
narkotyki- opinia dorosłych, opinia uczniów szkół ponadgimnazjalnych, opinia 
gimnazjalistów, opinia uczniów szkół podstawowych. Nawiązała do źródeł i zasad 
finansowania programu. Powiedziała, że celem programu jest zapobieganie 
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uzależnieniom oraz problemom związanym z używaniem narkotyków, dążenie do 
likwidacji aktualnie istniejących poprzez kreowanie lokalnej polityki. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jadwiga Dziewa, otworzyła dyskusję. 
 
Brak głosów. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodnicząca Komisji zamknęła ją i 
zapytała:, kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
 
Głosowanie: jednogłośnie 
 
Program został przyjęty. 
 
 
Ad. pkt. 4 Sprawy różne.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jadwiga Dziewa, powiedziała, że w sprawach różnych dodatkowo mają do 
zaopiniowania projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu 
wspierania rodziny w Gminie Ząbkowice Śląskie na lata 2013- 2015. 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska, odczytała powyższy 
projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Dodała, że podstawowym zależeniem tego programu jest utworzenie spójnego 
systemu wsparcia dzieci i rodzin przezywających trudności wypełnianiu funkcji 
opiekuńczo- wychowawczych w celu przywrócenia im zdolności do wypełniania 
tych funkcji, poprzez pracę z rodziną oraz zapewnienie pomocy w opiece i 
wychowaniu dzieci. 
 
Powiedziała, że te zadania są realizowane poprzez Ośrodek Pomocy, ponieważ 
wynikają z ustawy, która zobowiązuje do podjęcia uchwały. Nawiązała również do 
zadań, finansowania oraz monitorowania programu, do sporządzonej diagnozy. Do 
instytucji i organizacji realizujące zadania w zakresie wspierania rodziny. 
Opowiedziała również o asystencie rodziny, który jest bardzo pomocny. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jadwiga Dziewa, otworzyła dyskusję. 
 
Radna Jolanta Mitręga, zapytała, czy ten program zawiera jakieś nowe zadania, 
których Ośrodek nie wykonywał? Czy to jest kontynuacja, ale w innej formie? 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska, opowiedziała, że 
nowym zadaniem, o którym zostało to wspomniane, to asystent rodziny, który 
realizują, bo skorzystali z tej możliwości, jaką dało im Ministerstwo i będą 
realizować. 
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Radna Jolanta Mitręga, poprosiła o przybliżenie funkcji asystenta rodziny. 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska, opowiedziała, że 
asystent rodziny nie może wykonywać wszystkich zadań, on wskazuje, uczy, 
czasami musi pokazać, ale nie wykonuje, ale przede wszystkim asystent i tak ustawa 
mówi, że jest osobą, który ma służyć rodzinom, gdzie faktycznie jest zagrożenie, że 
dzieci mogą przejść do pieczy zastępczej bądź do placówek, najczęściej objęte są już 
dozorem kuratora. Jest to raczej funkcja wspierająca, uczy pewnych nawyków. 
 
Radny Krzysztof Gnach, zadał parę pytań odnośnie programu, w rozdziale I 
wprowadzenie mowa jest o rodzinie. Rozumie, że jest to rodzina w rozumieniu 
konstytucyjnym. Jako związek prawnie zalegalizowany. Czy dotyczy rodzin 
prawnych czy tylko związków partnerskich? 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska, opowiedziała, że jeżeli 
chodzi o rodzinę to każda ustawa definiuje „rodzinę” inaczej, dla niej rodzina jest i 
konkubinat i jest partnerstwo. Jeżeli chodzi o nich to nie mogą oceniać i 
dyskredytować. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja w tym temacie. 
 
W dalszej części Radny Krzysztof Gnach, zapytał o rozdział III zasoby organizacje, 
czy są jeszcze jakieś inne organizacje oprócz tych, które zostały wymienione, jako 
świetlice? 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska, opowiedziała, że 
organizacje sportowe, parafialny zespół „Caritas”, są to inne formy pomocy, z której 
korzystają. 
 
Następnie Radny Krzysztof Gnach, zapytał o rozdział V zadania, czy w gminie 
Ząbkowice funkcjonuje bank żywności, odzieży? Zapytał również o dotacje 
dochodów pozyskanych z innych źródeł? 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska, opowiedziała, że przy 
Caritasie oraz jeżeli organizacje pozarządowe dysponują środkami, to przekazują. 
 
Radna Grażyna Sobór, zapytała o kontrole osób? 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Izabela Lisowska, opowiedziała, że jeżeli 
chodzi o Ośrodki Pomocy, rodziny zastępcze są pod opieką Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie, u nich funkcjonuje osoba, jako asystent rodziny, a w Powiatowym 
Centrum koordynator rodziny (monitoruje rodziny zastępcze). 
 
Nadmieniła, że zwróciła się do Pana Burmistrza z wnioskiem o zwiększenie środków 
na Domy Pomocy Społecznej. 
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Wywiązała się krótka dyskusja na temat brak mieszkań socjalnych, kryzysowych, 
przejściowych. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Komisji 
zamknęła ją i zapytała:, kto jest za przyjęciem projektu uchwały- programu? 
 
Głosowanie: jednogłośnie 
 
Program został przyjęty. 
 
 
Ad. pkt. 5 Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad Przewodnicząca Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska Jadwiga Dziewa zamknęła 
posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokołowała 
Monika Gwóźdź 
 
 
                                                                      
 
            Przewodniczący Komisji 

Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
 
      (-) Jadwiga Dziewa 


